
 

 

 

HØRINGSSVAR 

Ny forskrift om tilskudd til Frivilligsentraler 

• Fra Hægeland og Øvrebø Frivilligsentral 
 

Hægeland og Øvrebø Frivilligsentral er en av to sentraler i Vennesla 
kommune. Vi dekker de nordre og mer rurale deler av kommunen. 
Et område som inntil 60 tallet var egen kommune. Styret har 
gjennomgått høringsnotatet med de fire alternativene, samt 
forslaget fra Norges Frivilligsentraler (NFS) 

 

Styret har kommet frem til at vi i hovedsak gir vårt tilsagn til 
innspillet fra NFS. 
 

Vi finner det viktig å konkretisere dette nærmere bl.a. på punktet om 
at hver bydel/tettsted bør ha sin egen frivilligsentral. Dette med 
tanke på nærhet til samarbeidspartnere, egne frivillige og brukerne 
vi er til for. Det er ingen tvil om at en sentralisering i vår kommune 
der de frivillige blir styrt fra en sentralt plassert sentral vil gå ut over 
det frivillige arbeid. Vi vil garantert miste mange frivillige. Dette beror 
på historikk og følelser. Følelsen av lokal tilhørighet og eierskap til 
egen virksomhet er særdeles viktig for de frivillige, og en viktig del 
av motivasjonen for å våre frivillig. 
 

Det er tre punkter vi ser som viktigst i forbindelse med utforming av 
ny forskrift: 
1.Frivilligsentralenes rolle: Her viser vi til uttalelsen fra Håkon 
Lorentzen, som er referert til i innledningen i høringsnotatet. Dette 
underbygger behovet for at sentralene har lokal tilknytning, noe som 
er viktig for å ivareta en åpen dialog mellom sentralen, de frivillige 
organisasjoner og brukerne. Med frivillige organisasjoner menes 
både de som er tilsluttet sentralen og de som driver utenom. 



2.  Økonomisk tilskudd: Slik tildelingene skjer i dag kan det være 
vanskelig å planlegge langsiktig. Man kan ikke iverksette eller 
planlegge aktiviteter i kommende år før det er klart hva tilskuddet 
blir. Dersom dette var avklart for de neste to, eller helst fire år, ville 
fremtiden bli mer forutsigbar og lettere å planlegge. 
 

3. Fleksibilitet: Vårt forslag er i tråd med NFS sitt. Vi støtter 
alternativ 1, men støtter absolutt NFS sitt innspill med et ønske om 
større fleksibilitet. Det som passer i en storby eller for den saks 
skyld i et større bygdesentra vil sjelden passe i mindre og 
grisgrendte strøk. En forskrift bør uansett ikke våre for detaljert og 
begrensende, men ha rom for at ikke alt og alle passer inn i en fast 
ramme. 
 

Hægeland og Øvrebø Frivilligsentral støtter innspillene fra NFS med 
hensyn til paragrafene 7, 8 og 14. Spesielt ser vi viktigheten av å få 
med at det skal skje “på frivillighetens premisser”. Dette er svært 
viktig for å kunne opptre der de frivillige har sin interesse og 
kunnskap til å gjøre en innsats, og der lokalsamfunnet har behov for 
frivillig innsats. Det er dette som må styre den frivillige innsatsen, 
ikke der for eksempel en kommuneadministrasjon mener det bør 
iverksettes tiltak. 
 

 

• For styret 
Øyvind Andersen 

styreleder 

 

 

 

 

 

 

 

 


